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Vltavský seminář 2024   

Dne 26. 11. 2024 uspořádalo v Českém Krumlově Sdružení pro Vltavu, z. s. (dále je SPV) ve spolupráci 

se spolkem Vltava, z. s. (Půjčovny a kempy na Vltavě, dále jen Vltava) tradiční Vltavský seminář. 

Přítomni – dle presenční listiny. 

Po představení a přivítání účastníků (zástupci Jihočeské centrály cestovního ruchu, Povodí Vltavy, starostové 

obcí) seznámili zástupci SPV a Vltavy přítomné s letošní činností na řece a v okolí a s vodáckou sezónou 

v kempech a půjčovnách. 

Tradiční Čistění Vltavy, obvykle pořádané SPV v září se letos nekonalo z důvodů povodňové situace (letos se 

měl 14. 9. konat  již 30. ročník). Proto SPV po domluvě s Povodím Vltavy, s.p. uspořádalo následné postupné 

Čištění Vltavy ve třech dalších pozdějších termínech – 26.10., 2.11. a 16.11.2024. Povodí Vltavy, s.p. zajistil 

regulovaný průtok 6 m3/s. 

 Celkem byly vyčištěny tři úseky, bylo sebráno 52 pytlů drobného odpadu, několik zbytků lodí, kolo, 

pneumatiky. Odpad byl předán na skládku ve Vyšším Brodě a část do kontejnerů v Českém Krumlově. 

Malá vodní elektrárna Dívčí Kámen. Zástupce Povodí Vltavy informoval o tom, že zatím na ní není povolení, 

probíhá příprava investora. V tomto profilu by měl být zajiště minimální průtok 7,8 m3/s (7,0 m3/s mimo 

dobu splouvání). Investor prezentoval jiné řešení stavby – nikoliv pohyblivý jez se stavidlovou propustí, ale 

práh z kamenné rovnaniny mezi hrázkou vorové navigace a levým břehem, pravá část koryta bez úprav. Jde 

o Koncept návrhu k projednání na CHKO Blanský les (z října 2024), Varianta B, 

Elektrárna u jezu u „barevné skály“ – došlo ke zvýšení hladiny. Poškození břehových porostů podle 

pracovníků Povodí bylo způsobeno bobrem, nikoliv hnilobou v důsledku zvýšené hladiny. Byla diskutována 

událost, kdy neznámý pachatel způsobil poškození sportovní propusti vykazující znaky obecného ohrožení. 

Jen díky včasnému zjištění stavu zde nedošlo k vážnému úrazu. 

Problematika plovoucích barů. Diskutovány možnosti, jak tyto plovoucí bary omezit či eliminovat. Starosta 

Rožmberka podrobně informoval o své zkušenosti a možnostech zásahu. 

Všeobecná shoda s tím, že jde zejména o zachování určité kultury na řece, v přírodě, též o otázky bezpečnosti 

a odpadu. Shoda též na tom, že je zapotřebí další úsilí a zapojení i dalších obcí resp. samospráv k vytváření 

tlaku na úřady a instituce, které tuto problematiku řeší zcela nedostatečně. 
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Diskuse o dalším negativním jevu – hlasité hudbě z reproduktorů při sjíždění řeky. V noci může jít o rušení 

nočního klidu,  ale přes den se tím nic moc asi dělat nedá. Podobně s „plácáním pádly pod mosty“. 

Cyklostezky. Starosta Rožmberka popsal stav plánování a trasu cyklostezky v Vyššího Brodu do Rožmberka, 

v roce 2025 se zjevně tato cyklostezka nepostaví neb se teprve schvaluje územní plán. 

Starosta Boršova a zástupce spolku Vltava si domluvili formu zaplacení části nákladů na zesplavnění jezu 

Boršov připadající na tento spolek. 

Zástupkyně JCCR informovaly distribuci vodáckých map a vyzvaly k případnému podávání případných 

připomínek k rukám Hany Kabashi, na mail kabashi@jccr.cz 

SPV počítá spolu s půjčovnami se zajištěním oprav tabulí map a označení trauma bodů (např. U veverek a na 

Herbertově chybí)  

SPV počítá v září 2024 s uspořádáním tradičního Čištění Vltavy (letos tedy odložený 30. ročník) a též 

s uspořádáním podzimního Vltavského semináře. 

 

Přílohy: 

 Prezenční listina  

 

 

       Zapsal: Pavel Kolínský, Jiří Černý 

 








